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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Mager Andrea, tárca nélküli miniszter (nemzeti vagyon kezeléséért 
felelős) 

Az interpelláció címe: "A Vadászati Világkiállítás 17 milliárd forintos rejtett pluszköltségéről "

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az  a  faramuci  helyzet  állt  elő,  hogy  miközben  Dorosz  Dávid,  a  Párbeszéd  országgyűlési
képviselőjelöltje  május  29-én,  szombaton  sajtótájékoztatót  tartott  arról,  hogy  a  Vadászati
Világkiállítás milyen mértékben drágul, szinte azalatt több mint 6 milliárd forint közpénzzel dobta
meg Palkovics László innovációs miniszter az eseményt, ami a Hungexpo felújításával hivatalosan
már jócskán átlépte a 70 milliárdos összköltséget – emlékeztetőül megjegyzem, hogy ennyi pénzből
háromszor is fel lehetne újítani a Lánchidat, igaz, ott nem voltak ennyire bőkezűek, sőt. Ugyanígy
elmondható, hogy önök leszavazták a mentődolgozók egyszeri 500.000 forintos támogatását, ami az
esemény költségeinek töredékébe, kevesebb mint 5 milliárd forintba kerülne. Bár Semjén Zsolt, a
kormány fővadásza többször nyilatkozott arról, miszerint ez egy megtérülő esemény lesz, a valóság
az, hogy a legutóbb a kiállításhoz csapott több mint 6 milliárd forint már önmagában több, mint
amennyit a külföldi vadászok egy év alatt Magyarországon hagynak.

Bevallom,  én  is  nehezen  tudom  már  számon  tartani,  hogy  mi  mennyibe  kerül  a  kiállításon,
kiváltképp a Hungexpo körül. Mint tudni lehet, a Hungexpo ingatlanvagyon 2016 áprilisában került
ismét az állam kezébe a francia Fonciere Polygone Hungária Kft.-től 17,3 milliárd forintért – ezt
egyébként egy jó darabig titkolták, hivatkozván, hogy államtitokról van szó. Bár a vásárváros jól
illeszkedett  volna  olimpiai  terveikhez,  úgy  tűnik,  elhamarkodott  döntést  hoztak,  már  csak  a
vásárlási feltételek miatt is. A vonatkozó szerződések szerint ugyanis 2035-ig a helyszín a szintén



francia Hungexpo Vásár és Reklám Zrt.-nek van bérbe adva, a tudomásunkra jutott információk
alapján  a  szerződésben  foglalt  feltételek  szerint  így  egyrészt  az  államnak  nincs  hozzáférése  a
pavilonokhoz, másrészt kötelessége további épületeket felhúzni a helyszínen. Azaz a világkiállítás
55 milliárd forintos része, amit önök a Hungexpo fejlesztéseként értelmeznek, valójában 55+17,
vagyis  72  milliárd  forint.  Összefoglalva:  a  magyar  állam  vélhetően  úgy  vásárolta  meg  az
eszközérték duplájáért a kőbányai vásárvárost, hogy annak pavilonjaihoz nem lesz hozzáférése és a
franciáktól függetlenül kénytelenek fejleszteni azt. Vagyis elköltöttek 17,3 milliárd forintot, amihez
nem nyúlhatnak és pluszba még az állam kénytelen fizetni 55 milliárdot az építkezésekért.

Az ehhez kapcsolódó összegeket persze ne feledjük el, így a százmilliós ügyvédi és kommunikációs
kiadásokat, de a 240 milliós szobrokról és a 6 milliós látványfőzésről is beszélhetnék, amik így már
80  milliárd  forint  felé  emelik  a  kiállítás  és  kapcsolt  beruházásai  összköltséget.  Az  események
egyébként  óhatatlan  párhuzamot  mutatnak  a  2017-es  úszó-világbajnoksággal,  mely  ugyan  20
milliárdos büdzsével lett meghirdetve, de végül a 150 milliárd forintot is meghaladta. 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Kíváncsi lennék, hogy a Magyarországon tevékenykedő 60.000 egyszerű vadásszal egyeztettek-e a
kiállításról, egyetértésüket adták-e, de nagy tétben fogadni mernék arra, hogy nem, hogy ez csak
egy  újabb  epizódja  az  Orbán-shownak,  az  1%  szórakozásának  a  99%  pénzéből.  A következő
kérdésekre szeretném Miniszter Asszony válaszát:

Elismerik,  hogy  a  Hungexpo  rendezéséhez  kapcsolódó  55  milliárdos  összeg  ferdítés,  és  hogy
kihagyták  a  kommunikációból  a  franciákkal  kötött  roppant  előnytelen  17  milliárd  forintos
szerződést, letagadván a valódi költségeket? 

Önök  szerint  mennyi  lesz  az  esemény  és  kapcsolt  beruházásainak  végösszege,  elérheti  a  100
milliárd forintot?

Mitől lesz rentábilis ez a beruházás?
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